
 

Sprawozdanie z Rady Regionu Kujawsko – Pomorskiego                                                             

Bydgoszcz 18.05.2024  

 
1. Przywitanie modlitwą o Pogodę Ducha 

2. Odczytanie 12 tradycji AA - Waldek i 12 koncepcji dla służb AA w Polsce - Krzysztof. 

3. Przedstawienie się uczestników spotkania z imienia i pełnionej służby. 

4. Sprawozdania z Intergrup 
 

 Alfa – Waldek 
W Intergrupie Alfa uczestniczą aktualnie 24 grupy AA. Na bieżąco aktualizowany jest spis mityngów zarówno w 
internetowym spisie mityngów jak i w wersji papierowej.  Intergrupa pracuje w pełnej obsadzie, ale brak chętnych do 
objęcia służb zastępców służebnych intergrupy. Bardzo dobrze sprzedaje się literatura AA. Udało się uzyskać zgodę na 
niesienie posłania do AŚ w Bydgoszczy. Pierwszy mityng w tej placówce zaplanowany na 22.05.2024.  Intergrupa 
kontynuuje niesienie posłania do ZK w Koronowie, Potulicach i Bydgoszczy Fordonie.  Przedstawiciele grup roznoszą 
ulotki informacyjne do aptek i innych miejsc. Organizowane są wyjazdy do Świecia na Oddział XVI i detoks oraz do 
ośrodka dla bezdomnych w Jasieńcu. 15 marca zespół informacji publicznej Intergrupy Alfa wziął udział w podcaście 
na platformie Spotify, prowadzonym przez dziennikarkę OMG Radio Bydgoszcz Agnieszkę Nowacką. Tytuł podcasta – 
„Jeden za dużo, tysiąc za mało” a dnia 12 kwietnia 2024 wzięli udział w audycji radiowej OMG Radia Bydgoszcz 
„Tajemniczy świat”, gdzie przedstawili Wspólnotę AA. Zespół informacji publicznej uczestniczy, co 2 tygodnie w 
spotkaniu informacyjnym w WORD Bydgoszcz dla kierowców, którzy stracili prawo jazdy za jazdę pod wpływem 
alkoholu. Organizowane są również spotkania informacyjne dla pacjentów Ośrodka Leczenia Uzależnień BORPA w 
Bydgoszczy przy ul. Porazińskiej. Spotkania odbyły się 13 i 16.05.2024. Następne spotkanie Intergrupy Alfa odbędzie 
się 22.06.2024 o godz. 16:00 przy ul. Skarżyńskiego. 
  

 Kopernik – Jacek 
Spotkanie intergrupy Kopernik odbyło się 13.04.2024 w salce grupy Odwaga. Działania w intergrupie o ostatniego 

spotkania Rady Regionu to zorganizowanie przez grupę Odwaga wspólnie z grupą Nadzieja z Torunia warsztaty 

Wielkiej Księgi, na których spikerem był Michał z Trzebini. 27 marca grupa Odwaga uczestniczyła w spotkaniu 

informacyjnym w Komendzie Miejskiej Policji dedykowanym dzielnicowym. Grupa Nadzieja ponadto organizuje 

Nocny Konwent Wspólnot 12 krokowych: AA, Al.-Anon i DDA. W spotkaniu intergrupy uczestniczyła nowo powstała 

grupa AA, która spotyka się w czwartki o godz. 18:00 przy ul. Hallera 104/114 w budynku przykościelnym. Grupa 

została zaopatrzona w pakiet startowy.  Mityngi w ZK odbywają się regularnie. Odbyło się spotkanie z Dyrektorem ZK, 

którego zaproszono na Ogólnopolskie Warsztaty Niesienia Posłania do ZK i AŚ. Michał, koordynator ds. informacji 

publicznej zachęcił do roznoszenia ulotek o wspólnocie na policję, do terapii uzależnień oraz organizowanie spotkań 

informacyjnych w szkołach. Poprosił również o pomoc w dostarczeniu ulotek do miejsc, do których dotarł, lecz ze 

względów technicznych nie jest w stanie dostarczyć ulotek tj. do MOPS, Wydział Zdrowia, Schronisko dla 

bezdomnych i Dom samotnej matki. Padła propozycja, aby udać się na mityng organizowany na oddziale XVI w 

Świeciu, który odbywa się w poniedziałki o godz. 18:00. Następne spotkanie intergrupy Kopernik  08.06.2024. 

 

 Kujawska – Józef 

Zgromadzenie sprawozdawczo – wyborcze nie doszło do skutku. W spotkaniach intergrupy uczestniczy mało grup 

zrzeszonych w intergrupie Kujawskiej. Sytuacja na grupach trochę się poprawiła. Mityngi odbywają się praktycznie 

codziennie.  Waldek uczestniczył w warsztatach niesienia posłania do ZK i AŚ. W czerwcu będzie kolejna próba 

zorganizowania zgromadzenia sprawozdawczo – wyborczego. 

 

 Ziemia Chełmińska – Henio                                                                                                                                                                                          
Od ostatniego spotkania Rady Regionu odbyły się dwa spotkania robocze Intergrupy Ziemia Chełmińska.     
11.03.2024 w Grudziądzu na grupie Akron. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele 10 grup. 29 lutego odbyło się 
spotkanie informacyjne w ZK w Grudziądzu, które poprowadzili przedstawiciele Regionalnego Zespołu ZK i AŚ, 
Sylwek, wojtek i Robert. Do Intergrupy dołączyła powstała 1 marca nowa grupa „Przyjaciele Billa W” z Grudziądza. W 
marcu i kwietniu odbyły się ostatnie z cyklu Warsztatów Tradycji, organizowanych przez Intergrupę, które prowadził 
dla nas Krzysztof z Bydgoszczy. W związku z prośbą Agnieszki dot. pytań do 52 KSK, udało się dostarczyć pytania 
zaopiniowane przez dwie grupy AA z intergrupy Ziemia Chełmińska. Na spotkaniu nie udało się wyłonić rzecznika 
intergrupy.                                                                                                                                                                            
15.05.2024 w Grudziądzu na grupie Przyjaciele Billa W. W tym spotkaniu również uczestniczyli przedstawiciele 10 
grup. Od 3 tygodni w ZK w Grudziądzu wstrzymane są mityngi. Jest to związane z koniecznością podpisania 
porozumienia między ZK i BSK AA. Porozumienie takie okazało się koniecznością przy okazji załatwiania możliwości 
uczestnictwa osadzonych w mityngach poza ZK. Podczas dyskusji na temat działania wspólnoty w oparciu o służby i 
ich rotacji, chęć objęcia służby rzecznika intergrupy wyraził Sławek z grupy Przyjaciele Billa W. Grupy niosą posłanie 
do ZK, oddział XVI i detoks w Świeciu. Przypomniano również o możliwości przeprowadzenia krótkich warsztatów 
mandatariuszy i rzeczników, najlepiej na spotkaniu intergrupy, po uprzednim uzgodnieniu terminu z Bartkiem i 
Waldkiem z Bydgoszczy, którzy zgłosili chęć przeprowadzenie takich warsztatów. 

 

 Ziemia Włocławska – Wojtek    



Ostatnie spotkanie odbyło się 11.05.2024. W skład intergrupy wchodzi 12 grup. Do niedawna było 11 grup, ale dnia 

22.04.2024 została powołana nowa grupa „Trzeci Krok” z Włocławka. Grupa spotyka się w niedziele o godzinie 10:30 

na Placu Wolności w klasztorze o. Franciszkanów.  Powołany ostatnio zespól do kontaktów z terapeutami, został 

uzupełniony. W jego skład weszli Grzegorz, Zosia i Emilka.  Zespół nawiązał już kontakty w placówkach terapii 

uzależnień, ale ma na celu dotarcie do większej ilości placówek takich jak izba wytrzeźwień, ośrodek młodzieżowy 

oraz WORD. Zespół aktywnie działa niosąc posłanie do placówek medycznych we Włocławku oraz terapeutów gdzie 

dostarczane są plakaty, ulotki i literatura AA. Niesiemy posłanie do ZK we Włocławku. Wszystkie informacje na 

bieżąco przekazujemy do internetu. 

 

 

5. Sprawozdanie Delegatów KSK 

 Agnieszka – Delegat KSK – Podczas 52 KSK, na spotkaniu plenarnym poruszono tematy:  

- wkrótce ukaże się e-book i audiobook z IV wydaniem książki „Anonimowi Alkoholicy”, jest już na to zgoda z A.A.W.S. 

(GSO) 

- prowadzone są rozmowy o nowym wydaniu pozycji „Codzienne Refleksje”, dostosowanej do nowego wydania „12 

Kroków i 12 Tradycji” 

- prowadzone są prace nad udoskonaleniem strony internetowej, w temacie ułatwień dla osób z 

niepełnosprawnościami (słuch, wzrok) 

- przed 50-leciem AA w Polsce ukaże się broszurka z wynikami ankiety przeprowadzonej w polskojęzycznym AA. 

- rozmowy nad grupami AA przyjaznymi dzieciom – możliwość wynajmowania opiekunek dla dzieci, współpraca z 

grupami Al - anon – „Nasza wielka odpowiedzialność”. 

- tłumaczenie książki „Anonimowi Alkoholicy” na Polski Język Migowy (PJM). 

- uczestnictwo wspólnoty AA w „Poland Rock” – BSK jest w trakcie przygotowania filmu na 50-lecie Wspólnoty AA w 

Polsce – przedstawiono materiały archiwalne w formie reportażu nagranego w 1999 roku (25-lecie AA w Polsce) 

- dwanaście odpowiedzi na pytania zadane Konferencji uzyskało wymaganą większość głosów. Tylko jedna odpowiedź 

nie uzyskała aprobaty uczestników Konferencji, chodzi o pytanie 12. 

- rekomendacje nr 7, 8, i 10 nie uzyskały wymaganej większości głosów. 

 

Komisja literatury i publikacji na 52 KSK 

- przedstawienie planu prac KLiP na 52 KSK 

- omówienie i wypracowanie odpowiedzi na pytania 2, 5, 6, 8 – odpowiedzi przesłane na adres e-mail sekretariatu KSK 

- omówienie rekomendacji do 52 KSK  

- wybór propozycji tematu wiodącego na 53 KSK – „Komunikacja drogą do jedności” 

- wybór kandydata na prowadzącego 53 KSK – komisja nie zgłasza żadnej kandydatury 

 

Określenie zadań i sposobu pracy KLiP na rok 2024/2025 

- współorganizacja ogólnopolskich warsztatów kolporterów i literatury AA 

- współpraca z redakcją pisma AA Zdrój, Nadzieja i biuletynów regionalnych 

 

Plan pracy na rok 2024/2025 

- zgłoszenie wniosków do Rady Powierników 

- spotkania on-line w miarę potrzeb, nie rzadziej niż raz w miesiącu 

- spotkanie komisji na warsztatach delegatów we wrześniu 2024 r. 

- spotkanie komisji na warsztatach kolporterów i literatury AA w marcu 2025 r. 

- współpraca z Radą Powierników i z Biurem Służby Krajowej przy organizacji warsztatów kolporterów i literatury 

- spotkania z zaproszonymi gośćmi 

- dyskusja na temat ulotki „ABC spikera” 

 

Wypracowanie wniosków do Rady Powierników 

1. Przygotowanie specjalnego wydania „Wieści z AA” do wykorzystania w IP. 

2. Przygotowanie ulotki „Porady praktyczne w służbie Mandatariusza”. 

3. Dostosowanie książki „Codzienne Refleksje” do IV wydania WK i 12 na 12. 

4. Wydruk książki „Codzienne Refleksje” z powiększoną czcionką, w większym formacie – po realizacji wniosku 

nr 3. 

5. Wydruk ulotki „To lepsze niż siedzenie w celi”. 

                                        Sprawy bieżące 

                                        - wyznaczenie osób do współpracy z pismami: Zdrój – Jacek, Nadzieja – Bogdan 

                                        - zdjęcia salek mityngowych na 50-lecie AA w Polsce 

 

                                         



 Jachu – podziękował za zaufanie, którym obdarzyła go Rada Regionu. Udział w 52 KSK pozwoliła na szersze spojrzenie 

na problemy występujące we wspólnocie i w przyszłości chciałby się tym podzielić na spotkaniach intergrup w 

regionie.  

 

6. Sprawozdanie powiernika 

 Szymon – powiernik klasy A niestety nie mógł uczestniczyć w spotkaniu Rady Regionu. 

                                                                                                                                                            

7. Sprawozdania służb regionu 

 Sekretarz - Ewa 

Sprawozdanie z poprzedniego spotkania Rady Regionu ukazało się w Informatorze Regionu Kujawsko - Pomorskiego. 

Podziękowania dla rzeczników intergrup za sprawozdania na piśmie, znacznie ułatwia to redagowanie sprawozdania 

ze spotkań Rady Regionu.  

 Łącznik ds. internetu – Witek 

Jeżeli chodzi o sprawozdania z Rady Regionu to ukazują się one bez informacji finansowych dotyczących 

sprawozdania skarbnika. Jest to podyktowane tym, że do informatora może się zapisać każdy, nie ma tam żadnej 

weryfikacji. W Związku z tym, że AA nie zarabia pieniędzy, takie informacje finansowe mogłyby kogoś zainteresować i 

wywołać publiczną polemikę. Co do sprawozdań poprosił, aby zwrócić większą uwagę na pisownię przy redagowaniu. 

Kontakt z intergrupowymi łącznikami poprawny, zaznaczył jednak, aby w przekazywaniu informacji korzystać z poczty 

elektronicznej, trudniej wtedy o zagubienie wiadomości. Informacje w informatorze ukazują się w zasadzie na 

bieżąco. Jeżeli ktoś nie korzysta z informatora, to na stronie aa.org.pl w zakładce komunikaty można znaleźć 

informacje o wydarzeniach w naszym regionie. Uczestniczyłem w warsztatach łączników internetowych, na których 

dużo uwagi poświęcone było bezpieczeństwu w sieci. Szkolenie przeprowadziła Alicja – dyrektor BSK. Warsztaty mają 

tę zaletę, że przekazujemy sobie informacje i wymieniamy się doświadczeniami twarzą w twarz. Nasze spotkania na 

Skype lub wymiana doświadczeń przez e-mail nie ma tej siły przekazu. Zespoły IT pracują nad ulepszeniem naszej 

strony internetowej.  Na stronie internetowej jest dostępny portal dla służb. Można się tam zalogować, jako łącznik 

intergrupy. Jest tam dostęp do ciekawych informacji, można też zgłaszać problemy, portal jest administrowany 

bezpośrednio przez osoby z IT, i można na bieżąco uzyskać odpowiedź na zgłoszony problem. W chwili obecnej do 

Informatora zapisanych jest 207 osób. Zachęcił do zapisywania się do Informatora i przedstawił, w jaki sposób to 

zrobić. 

 

 Łącznik ds. ZK i AŚ – Sławek – Niesienie posłania w chwili obecnej odbywa się do 7 placówek, niebawem będziemy 

docierać do 8 placówek penitencjarnych. Jeżeli chodzi o ZK w Koronowie i Potulicach to tam odbywa się stricte u 

podstaw. Jesteśmy po spotkaniach informacyjnych, odbywa się sponsorowanie oraz na bieżąco dostarczamy 

literaturę. AŚ w Bydgoszczy – nie odbyło się pierwsze zaplanowane spotkanie, z przyczyn niezależnych od nas. 

Pierwsze spotkanie odbędzie się w najbliższą środę. ZK Inowrocław oraz „Beczka” Toruń – we wrześniu planujemy 2 

tury spotkań informacyjnych dla SW i Działu Ochrony, aby mityngi były bardziej dostępne dla osadzonych. Dużo 

problemów w dostępie do mityngów wynika właśnie z działań ochrony. ZK Grudziądz – w chwili obecnej czekamy na 

podpisanie porozumienia między ZK i BSK. Konieczność ta wynikła przy staraniach o umożliwienie wyjścia osadzonych 

na mityngi wolnościowe. ZK Włocławek – 25 marca odbyło się spotkanie informacyjne, uczestniczyło w nim ok. 50 

osób. Jeżeli chodzi o Okręgowy Inspektorat SW mamy zapewnienia, że spotkanie informacyjne odbędzie się pod 

koniec czerwca. Systematycznie spotykamy się na grupie WhatsApp z intergrupowymi łącznikami ZK i AŚ – rzadko 

zdarza się, aby frekwencja nie wynosiła 100%. Biuletyn „Nadzieja „ jest wydawany w nakładzie 1400 szt., z czego nasz 

region zakupił 220 szt. Biorę udział w powierniczym zespole ds. ZK i AŚ. Trwają przygotowania do regionalnych 

warsztatów niesienia posłania do ZK i AŚ, które odbędą się w Toruniu 28 września. Niebawem ukaże się program 

warsztatów. Uczestniczyłem w ogólnopolskich warsztatach niesienia posłania do ZK i AŚ, które odbyły się 26-28 

kwietnia na Górze św. Anny.  Na tych warsztatach zgłosiłem nasz region do organizacji XVII Ogólnopolskich 

warsztatów niesienia posłania do ZK i AŚ  

 Koordynator G12 – w zastępstwie Tadeusz  

W tej chwili jest 47 emisariuszy na grupie, nadal poszukujemy emisariuszy zwłaszcza z obszarów wiejskich i 

mniejszych miast. Na bieżąco odbywają się spotkania na ZOOM regionalnych koordynatorów G12, w których mogą 

również uczestniczyć emisariusze. Ostatnio zwrócono uwagę na ochronę danych wrażliwych tj., aby zgłoszenie z 

numerem telefonu trafiało do jednego emisariusza i nie było dostępne na grupie ogólnej. Grupa G12 jest otwarta na 

wszystkich, którzy chcą pomagać będącym na początku drogi. 

 

 Rzecznik - Bartosz. 

Stały kontakt z BSK w temacie Zlotu 50-lecia AA w Poznaniu oraz z osobami zaproszonymi z ramienia Regionu 

Kujawsko – Pomorskiego. We współpracy ze służebnymi intergrup sporządzono i wysłano do BSK sprawozdanie z 

działań regionu w roku 2023. Informacje będą zawarte w broszurce, która będzie rozdawana na zlocie. 

 

 

 Skarbnik – Józef  

Przedstawił sprawozdanie finansowe 

 

 

 

8. Zlot radości Pieczyska 2024 



  

Ustalono tematy mityngów na zlot radości oraz wyznaczono intergrupy odpowiedzialne za prowadzenie 

poszczególnych mityngów.  

 

9. Wolne wnioski i inne zgłaszane zagadnienia - dyskusja 

1) Bartosz - rekomendacja dla Janusza na delegata do komisji informacji publicznej. 

 

10. Zlot 50-lecie AA w Polsce 

                    - Bartosz 

 Dojazd na zlot przyjaciół AA na zlot w Poznaniu finansuje intergrupa. 

 Pobyt przyjaciół na zlocie finansowany jest dla 4 osób przez BSK, koszt pobytu 2 osób pokrywa region. Między 

spotkaniami Rady Regionu sprawę konsultowałem ze służebnymi regionu. 

 Nadal nie ma zastępcy spikera mityngu 4 tradycji na zlocie 50-lecia AA. 

 Bilet na zlot zamawiany internetowo kosztuje 50 zł. Przy zakupie na miejscu 70 zł. 

 Zachęcamy do wolontariatu na zlocie, zarejestrować się można on-line. Ankieta na stronie internetowej. 

 Jest możliwość zarezerwowania stolika ( miejsca do prezentacji) dla regionu kujawsko – pomorskiego. W 

porozumieniu z rzecznikami intergrup spróbujemy powołać zespół odpowiedzialny za prezentację naszego regionu. 

- Adam 

 Jestem w posiadaniu zdjęć, dokumentacji powstawania biuletynu oraz pierwszych egzemplarzy biuletynu „Wisła”, 

które można wykorzystać na stoisku, jako wizytówkę naszego regionu. 

 Na 50-lecie ukaże się okolicznościowe wydanie Zdroju oraz biuletynu Nadzieja 

 

 

11. Zgromadzenie Rady Regionu Kujawsko – Pomorskiego odbędzie się 24 sierpnia 2024 roku w Toruniu o godzinie 16:00. 

 

 

12. Spotkanie zakończono Deklaracją odpowiedzialności. 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                                                                     Ewa AA - sekretarz 


